

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ခံနိုင်ရည်ရှိသော ပြည်တွင်းဝယ်လိုအားနှင့် ပိုမိုခိုင်မာသည့် ပို့ကုန်ဖွံ့ဖြိုးမှုတို့၏ အထောက်အပံ့ဖြင့် ASEAN+3 ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှု ၅.၄% သို့ရောက်ရှိ

*ဒေသသည်ချိတ်ဆက်မှု တိုးတက်ရမည်၊ သွက်လက်သော ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရမည်၊
ကျွမ်းကျင်သော လုပ်သားအင်အားတိုးတက်ရမည်။*

မနီလာ၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ မေလ ၃ ရက် ။ ကောင်းမွန်သော ကမ္ဘာ့အခြေအနေများက မြှင့်တင်အားပေးခဲ့သော ASEAN+3 ဒေသရှိ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုကို ခံနိုင်ရည်ရှိသော ပြည်တွင်းဝယ်လိုအား၊ ပို့ကုန် ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့်အတူ ငွေကြေးဖောင်းပွမှု တည်ငြိမ်ခြင်းတို့က ကျောထောက်နောက်ခံပြုလျက်ရှိသည်ဟု ASEAN+3 မက်ခရိုစီးပွားရေး သုတေသနရုံးက ယနေ့ထုတ်ပြန်သော အစီရင်ခံစာသစ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

AMRO ၏ ဒေသဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်မှုနှစ်စဉ်ထုတ်ပြန်ချက်ဖြစ်သော ASEAN+3 ဒေသဆိုင်ရာ စီးပွားရေး အမြင် (AREO) တွင် ဒေသအတွင်းရှိ ဒေသဆိုင်ရာ စီးပွားရေးအမြင်နှင့် ငွေကြေးတည်ငြိမ်မှုကို ဆန်းစစ်ထားသည်။ အဆိုပါဒေသတွင် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများ အသင်းကြီး၏အဖွဲ့ဝင် ၁၀ နိုင်ငံအပြင် တရုတ်၊ ဟောင်ကောင်၊ ဂျပန်၊ နှင့် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့ ပါဝင်ကြသည်။ ယခုနှစ်ထုတ်ဝေသော အစီရင်ခံစာတွင် "ပြောင်းလဲနေသော ကမ္ဘာကြီး တွင် ခံနိုင်ရည်ရှိမှုနှင့်ဖွံ့ဖြိုးမှု" ဟု အမည်ပေးထားသော အဓိကအကြောင်းအရာအလိုက် လေ့လာမှုလည်းပါဝင်သည်။

"ပြည်ပဝယ်လိုအား တိုးတက်လာမှုနှင့်အတူ ဒေသတွင်းဖွံ့ဖြိုးမှုကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွက် ၅.၄% နှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် ၅.၂% တိုးတက်စေရန် မျှော်မှန်းထားသည်" ဟု AMRO ၏အကြီးအကဲ စီးပွားရေးပညာရှင် Dr. Hoe Ee Khor ကပြောကြားလိုက်သည်။ "သို့ရာတွင် တင်းကျပ်သော ကမ္ဘာ့ငွေကြေးအခြေအနေများနှင့် ကိုယ်ကျိုးစီးပွား ကာကွယ်ရေးကုန်သွယ်မှုတို့၏ အရေစွန့်ရမှုများကြောင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှု ရည်ရွယ်ချက်များနှင့်ပတ်သက်ပြီး ငွေကြေး တည်ငြိမ်မှုကိုဦးစားပေးရန် မူဝါဒချမှတ်သူများအနေဖြင့် စဉ်းစားဆင်ခြင်ရမည်" ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားလိုက် သည်။

ပို့ကုန်များအတွက် ခံနိုင်ရည်ရှိသော ပြည်တွင်းဝယ်လိုအားနှင့် ပိုမိုခိုင်မာသော ပြည်ပဝယ်လိုအားရှိနေသည့် ကြားမှပင် ဒေသသည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၏ အတိုးနှုန်းမြင့်မားမှုများကြောင့် ကမ္ဘာ့ငွေကြေးအခြေအနေများ တွင် မျှော်မှန်းထားသည်ထက် ပိုမိုလျင်မြန်လာသောတင်းကျပ်မှုနှင့် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးတင်းမာမှုများ အရှိန်မြင့်လာမှု ဟူသော အနီးကပ်ကာလ စွန့်စားမှုနှစ်ရပ်ကို ကြုံတွေ့လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါစွန့်စားမှုများ ရုတ်ချည်းပေါ်ပေါက်လာပါက အရင်းအနှီးယိုစိမ့်မှုများ၊ ချေးငှားမှုစရိတ်မြင့်မားမှုများနှင့် ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု လျော့နည်းခြင်းများ ဒေသသို့ ပျံ့နှံ့ လာမည်ဖြစ်သည်။

ပြင်ပဝယ်လိုအား တိုးတက်လာခြင်းသည် ဒေသအားပြည်ပရိုက်ခတ်မှုဒဏ်ကို ခံနိုင်ရည်ရှိစေသော ကြားခံလွှာများအား ပိုမိုခိုင်မာလာစေသည်။ မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း ဒေသဆိုင်ရာ ငွေလဲနှုန်းသည် ပိုမိုတိုးသာဆုတ်သာ ရှိလာပြီး ဒဏ်ခံကိရိယာတစ်ခုအဖြစ် ပိုမိုကြီးမားသော အခန်းကဏ္ဍမှ ပါဝင်လျက်ရှိသည်။

ခံနိုင်ရည်ရှိမှု တိုးတက်စေရန် မူဝါဒချမှတ်သူများအနေဖြင့် ရှေ့လျှောက်ကြုံတွေ့ရမည့် ပိုမိုတင်းကျပ်လာသော ကမ္ဘာ့ငွေကြေးအခြေအနေအား ကြိုတင်မျှော်မှန်းလုပ်ဆောင်ရာတွင် မူဝါဒလွတ်လပ်မှုကို အထူးသဖြင့် ငွေကြေးမူဝါဒတွင် ဆက်လက်တည်ဆောက်သင့်သည်။ အာမခံချက်ကြီးမားသောမူဝါဒသည် ဘဏ္ဍာရေးတည်ငြိမ်မှု အကာအကွယ်ကို အထောက်အကူပြုသဖြင့် ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒက ဖွံ့ဖြိုးမှုတွင် အဓိကကဏ္ဍမှ ပါဝင်လာနိုင်သည်။

AREO 2018 တွင် ဒေသတွင်းနိုင်ငံများအနေဖြင့် နည်းပညာ၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ထုတ်လုပ်မှုကွန်ရက်များရှိ အခြေခံနှင့် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ပြောင်းလဲမှုများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားခြင်းဖြင့် ယင်းတို့၏ ခံနိုင်ရည်နှင့် ဖွံ့ဖြိုးမှုအား မည်သို့ ထိန်းသိမ်းနိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်သော လေ့လာမှုတစ်ရပ်လည်း ပါဝင်သည်။ အဆိုပါ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာအင်အားကို "ပို့ကုန်များအတွက် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု" ဟူသော ဒေသ၏မဟာဗျူဟာတွင် စမ်းသပ်ရန် ထည့်သွင်းထားပြီး ထိုမဟာဗျူဟာသည် ယခင်ဆယ်စုနှစ်များက ဒေသ၏ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် တိုးတက်မှုကို လှုံ့ဆော်ပေးခဲ့သည်။

ကုန်ထုတ်လုပ်မှုတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုများကို ပိုမိုအလေးပေးလာလျက်ရှိရာ နည်းပညာသည် နှစ်ဘက်သွားစားဖြစ်လာရန် အခိုင်အမာသက်သေပြလျက်ရှိပြီး ယခင်ကကဲ့သို့ အလုပ်သမားများစွာကိုလည်း ခန့်ထားမည်မဟုတ်တော့ပေ။ ကမ္ဘာတန်ဖိုးရှိ အကျိုးဆက်များတွင် ဖွဲ့စည်းမှုဆိုင်ရာ ပြောင်းလဲမှုများကလည်း နိုင်ငံများအား ကြားခံသွင်းအားစုများကို တင်သွင်းမည့်အစား ပြည်တွင်းတွင်ပင် ထုတ်လုပ်ခွင့်ရရှိစေသည်။ မည်သို့ဆိုစေကာမူ နည်းပညာသည် ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍပေါ်ထွန်းရေးနှင့် အလုပ်အကိုင်ဖွံ့ဖြိုးမှုတို့အတွက် အလားအလာရှိသော မောင်းနှင်အားတစ်ခုအဖြစ် အထောက်အကူပြုလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါစိန်ခေါ်မှုများကိုဖြေရှင်းရန်၊ ဒေသတွင်း အပြီးသတ် ဝယ်လိုအားဖွံ့ဖြိုးလာမှုကို ဆွဲဆောင်ထားနိုင်ရန်နှင့် ကိုယ်ကျိုးစီးပွားကာကွယ်ရေးဝါဒကဲ့သို့သော ပြင်ပရိုက်ခတ်မှုဒဏ်ကို ဒေသတစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့် ခံနိုင်ရည်တိုးတက်လာစေရန်အတွက် ဒေသတွင်းချိတ်ဆက်မှုနှင့် ပေါင်းစည်းမှုခိုင်မာတောင့်တင်းအောင် ဆောင်ရွက်သင့်သည်။ နိုင်ငံတစ်ခုချင်းစီသည် ဖွံ့ဖြိုးလာသော ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍအပါအဝင် တွန်းအားပေါင်းစုံ တိုးတက်ရေးမှတစ်ဆင့် ခံနိုင်ရည်ရှိမှုကို တည်ဆောက်ရမည်။

"ASEAN+3 ဒေသအတွင်း ပေါ့ကြွယ်ဝသော အရင်းအမြစ်များနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတွင် အမျိုးအစား စုံလင်မှုတို့သည် ခွန်အား၏အခြေခံများဖြစ်သည်။ ဒေသသည် ကုန်သွယ်ရေးကို အထောက်အကူပြုသော မူဝါဒများနှင့်အတူ အခြေခံ အဆောက်အအုံတွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းဖြင့် တိုးတက်ရမည်။ သွက်လက်သော ဝန်ဆောင်မှုကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးရမည်၊ အလုပ်သမားများ၏ ကျွမ်းကျင်မှုတိုးတက်ရေး၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပညာရေးတို့မှတစ်ဆင့် ကျွမ်းကျင်သော လုပ်သားထုတစ်ရပ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရမည်" ဟု Dr Khor ကပြောကြားလိုက်သည်။

AMRO အကြောင်း

အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများအသင်းကြီး၏ အဖွဲ့ဝင် ၁၀ နိုင်ငံနှင့် တရုတ်၊ ဟောင်ကောင်၊ ဂျပန်နှင့် တောင်ကိုရီးယား နိုင်ငံတို့ပါဝင်သော ASEAN+3 ဒေသ၏ စီးပွားရေးလုံခြုံမှုနှင့် ငွေကြေးတည်ငြိမ်မှုကို အထောက်အကူပြုရန် ASEAN+3 မက်ခရိုစီးပွားရေးသုတေသနရုံး (AMRO) ကိုတည်ထောင်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ဖြစ်သော AMRO သည် မက်ခရိုစီးပွားရေးစောင့်ကြည့်မှုဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ဒေသဆိုင်ရာ ငွေကြေးအစီအစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်မှု အား အကူအညီပေးခြင်း၊ ချင်းမိုင် ပဏာမဘက်ပေါင်းစုံ ပါဝင်ဆောင်ရွက်မှု (CMIM) နှင့်အဖွဲ့ဝင်များအား နည်းပညာ အကူအညီပေးခြင်းတို့ဖြင့် ယင်းလုပ်ပိုင်ခွင့်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးလျက်ရှိသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါကဆက်သွယ်ရန်-

Huong Lan Vu (Ms.)

Public Relations Officer, AMRO

Email: vu.lanhuong@amro-asia.org

Mobile: +65 88763598, DID: +65 63239885

Website: www.amro-asia.org

LinkedIn: <https://www.linkedin.com/company/amro-asia/>

တာဝန်မရှိကြောင်းရှင်းလင်းချက်။ (မြန်မာဘာသာစကား) စာမူသည် မူရင်းအင်္ဂလိပ်ဘာသာစာမူကို ဘာသာပြန်ဆိုချက်ဖြစ်သည်။ (<http://www.amro-asia.org/the-asean3-region-grows-at-5-4-supported-by-resilient-domestic-demand-and-stronger-export-growth>) ဘာသာပြန်ဆိုချက်များ တိကျသေချာစေရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ခြားနားချက်တစ်စုံတစ်ရာရှိလျှင် မူရင်းအင်္ဂလိပ်ဘာသာစာမူကိုသာ လက်ခံမည် ဖြစ်သည်။